
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 9 grudnia 2021 roku 
(posiedzenie przeprowadzone w trybie zdalnym) 

 
 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca Komisji 
- Dąbrówka Smolny 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Małgorzata Łaskarzewska 
- Wojciech Żółtowski 
- Jacek Matłacz 
- Sławomir Lasota 

oraz 
Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński  
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Joanna 
Oracka 
Pracownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Justyna 
Cierniak 
Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Zamówień Publicznych w Urzędzie Miasta 
Podkowa Leśna Katarzyna Lubecka 
Pracownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Zamówień Publicznych w Urzędzie Miasta 
Podkowa Leśna Alicja Stefanowicz 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2040, 
b) zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2021 rok, 
c) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2021, 
d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
e) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy i ustalenia stawki tej opłaty 
oraz ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
domku letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe na terenie Miasta Podkowa Leśna, 
f) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez mieszkańca właścicieli nieruchomości. 
4. Dyskusja na temat petycji grupy Inicjatywa Las Młochowski. 
5. Sprawy różne. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 



Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji Bożena Majewska rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.35,  
przywitała obecnych na posiedzeniu członków Komisji (obecnych  7 członków Komisji: Bożena 
Majewska, Dąbrówka Smolny, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Małgorzata Łaskarzewska, Wojciech 
Żółtowski, Jacek Matłacz, Sławomir Lasota) oraz stwierdziła kworum.  

Radny Sławomir Lasota zgłosił wniosek formalny o dodanie punktu do porządku obrad o 
treści „Dyskusja na temat petycji grupy Inicjatywa Las Młochowski” 
W wyniku głosowania: 2 za, 1 przeciw, 4 wstrzymał się, nowy porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z dnia 23 listopada 2021 roku. 
W wyniku głosowania: 5 za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu ze wspólnego 
posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju i Komisji Spraw Społecznych z dnia 1 grudnia 2021 
roku. 
W wyniku głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 

Ad. 3) 

a)  

Skarbnik Miasta powiedziała, że w uchwale budżetowej porządkowany jest plan dochodów o 
środki, które Miasto otrzymało z zewnętrznych dotacji. Zmiany te dotyczą wzrostu o 93.000 zł 
subwencji oświatowej oraz wzrostu o 300.000 zł subwencji ogólnej przeznaczonej na zadania 
związane z wodociągami. Zwiększone zostały środki o 70.000 zł na realizacje zadania w szkole 
pt. „Laboratoria Przyszłości”. Po stronie wydatków bieżących przesunięcia dotyczą zakupów 
materiałów i wynagrodzeń w szkole. W wydatkach majątkowych zmniejszane są środki na 
realizację programu Human Smart Town i zostaną one przesunięte na kolejny rok. Otrzymane 
środki zmniejszają deficyt budżetowy Miasta.  
 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2021-2040” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

 



b)  

Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa 
Leśna na 2021 rok” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  

Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „ustalenia wydatków niewygasających z 
upływem roku budżetowego 2021” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d)  

Radny Wojciech Żółtowski zapytał czy zgoda na przesył dotyczy przebudowy peronu WKD 
Podkowa Leśna Główna.  
Pracownik IK Justyna Cierniak powiedziała, że kabel jest na działce, która należy do Miasta i 
znajduję się przy samym peronie WKD. Służebność przesyłu ma zapewnić jedynie zasilanie 
budynku na stacji WKD.  
 
Burmistrz Miasta powiedział, że propozycja uchwały nie ma nic wspólnego z przebudową 
peronu. Przebudowa rozpocznie się w kwietniu 2022 roku i od tego czasu zostanie 
uruchomiona autobusowa komunikacja zastępcza. Utrudnienia będą trwały przez 9 miesięcy 
w kierunku Grodziska Mazowieckiego i 11 miesięcy do Milanówka. Równocześnie z 
przebudową torów startuje przebudowa peronu w Podkowie Leśnej Głównej.  
 
Przewodnicząca zadała pytanie na czym polega służebność. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że służebność polega na obdarowaniu PGE S.A. prawem do 
korzystania z gruntu należącego do Miasta.  
 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że w uchwale jest informacja o odpłatności za 
służebność przesyłu. 
Pracownik IK Justyna Cierniak powiedziała, że w tym przypadku jest to służebność odpłatna. 
Do wniosku został dołączony operat szacunkowy na kwotę 338 złotych i taką jednorazową 
opłatę zapłaci PGE S.A. za przeprowadzenie kabla w gruncie Miasta. Służebność jest 
nieograniczona czasowo.  
 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 

e)  

Burmistrz Miasta powiedział, że ustawodawca wprowadził tak wiele zmian w przepisach o 
gospodarowaniu odpadami komunalnymi i zmienia je tak często, że niezbędne jest 
wielokrotne poprawianie przyjętych uchwał Rad Miasta w tym zakresie.  
 
Radny Wojciech Żółtowski zadał pytanie ile jest domków i działek letniskowych w Podkowie 
Leśnej. 
Kierownik IK Katarzyna Lubecka powiedziała, że takich nieruchomości jest kilkanaście na 
terenie gminy. Opłata ryczałtowa jest dokonywana za cały rok.  
 
Przewodnicząca zadała pytanie czy pod koniec roku każdy mieszkaniec otrzymuje zestawienie 
zużycia wody we własnej posesji. 
Kierownik IK Katarzyna Lubecka powiedziała, że jest rozliczenie na koniec roku i jeśli nastąpi 
zaległość w opłacie to Urząd wzywa mieszkańców do złożenia nowej deklaracji. W przypadku 
nadpłaty, środki nie są zwracane mieszkańcom.  
 
Burmistrz Miasta powiedział, że rozliczenie za odpady dokonuję się zgodnie z ordynacją 
podatkową i na podstawie zadeklarowanej kwoty. Urząd apeluje by mieszkańcy co pół roku 
weryfikowali swoje średnie zużycie wody i dokonywali korekty deklaracji, dzięki czemu będą 
mogli uniknąć dokonania nadpłaty.  
 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości na których 
zamieszkują mieszkańcy i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia ryczałtowej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego lub innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie Miasta 
Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

f)  

Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez mieszkańca właścicieli 
nieruchomości” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

 

 



Ad. 4) 

Radny Sławomir Lasota powiedział, że od kilku lat ubywa coraz więcej drzew w Lesie 
Młochowskim. W październiku br. wpłynęła petycja do Rady Miasta Podkowa Leśna od grupy 
mieszkańców o nazwie „Inicjatywa Obywatelska Las Młochowski”. Pod petycją podpisało się 
dotychczas 3.800 osób z Podkowy Leśnej i ościennych gmin. Autorzy petycji domagają się 
zakończenia wycinki drzew w celach gospodarczych, a swoją petycję planują przedłożyć 
Ministrowi Ochrony Środowiska do końca roku. Radni nie zajęli żadnego stanowiska w tej 
sprawie przez 2 miesiące i powinni je przedstawić na najbliższej Sesji Rady Miasta. W dniu 
dzisiejszym odbyło się spotkanie z przedstawicielami Nadleśnictwa Chojnów, podczas którego 
wypracowana została koncepcja, by w przyszłości powstała grupa robocza do kontaktów 
między Miastem, a Nadleśnictwem. Zaproponował by członkowie Komisji wspólnie pochylili 
się nad treścią petycji, w takim brzmieniu w jakim została ona przedstawiona przez grupę 
inicjatorów.   

Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że stworzenie grupy roboczej zaproponowali 
przedstawiciele Lasów Państwowych, co pokazuję ich chęć współpracy z Miastem. Podczas 
spotkania, leśnicy powiedzieli, że Uproszczony Plan Urządzenia Lasu jest przyjmowany na 
poziomie Ministerstwa i miejscowe Nadleśnictwa nie mają wpływu na jego treść. Radni 
powinni przedstawić swoje wspólne stanowisko jakby chcieli by las wyglądał i był 
gospodarowany w perspektywie kolejnych lat, a nie popierać petycje o całkowitym zakazie 
wycinki drzew na cele gospodarcze. Leśnicy podczas spotkania tłumaczyli, że błędem w 
przeszłości było posadzenie w lesie sosen, które nie są wystarczająco odporne by dobrze się 
rozwijać w lesie Młochowskim. 

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że należy pamiętać o rozróżnieniu wycinki 
drzew w celu sprzedaży drewna, a wycince drzew chorych i posiadających pasożyty. Drzew 
ma pełnić funkcję rekreacyjną dla mieszkańców gminy, a nie być wykorzystywanym jedynie 
do tworzenia desek.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że petycja wpłynęła do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, a Radni podczas posiedzenia uzgodnili konieczność omówienia tego 
tematu z Nadleśnictwem Chojnów. Rada Gminy Brwinów przesłała petycję bezpośrednio do 
Ministerstwa bez szczegółowego ustosunkowania się do jej treści. Powiedziała, że spotkanie z 
przedstawicielami lasów państwowych odbyło się dopiero w dniu dzisiejszym i nie ma 
możliwości zwołania posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przed najbliższą Sesją 
Rady Miasta. Długi okres rozpatrywania petycji nie wynika z opieszałości w działaniu Komisji, 
lecz kilkukrotnej zmianie terminu spotkania przez Nadleśnictwo Chojnów.  

Radny Sławomir Lasota powiedział, że Rada Gminy Brwinów podjęła uchwałę popierającą 
petycję.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że każda Komisja ma swoje kompetencje i w ich 
ramach powinna działać. Osoba składająca petycję przedstawiała na posiedzeniu Komisji 
zupełnie inne dane niż przedstawiciele Nadleśnictwa Chojnów podczas spotkania. Radni nie 
powinni poddawać się insynuacją i rzetelnie omówić temat wycinki. Podjęcie uchwał w tej 
sprawie przez okoliczne rady nie powinno być przesłanką dla Rady Miasta Podkowa Leśna do 
jak najszybszego rozpatrzenia petycji. Żadna z pozostałych gmin, do których trafiła petycja nie 
przeprowadziła spotkania z przedstawicielami lasów państwowych. Rada Miasta Podkowa 
Leśna wykazała się niezwykłą starannością w podjęciu decyzji dot. wycinki drzew.  



Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że wszyscy widzą, że skala wycinki lasu jest duża. W 
petycji nie ma informacji czy wycinka drzew jest wykonywana na potrzeby gospodarcze czy 
pielęgnacyjne. Radni powinni porozmawiać czym jest dla nich las i jakie funkcję ma pełnić.  

Przewodnicząca powiedziała, że petycja wpłynęła do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i to ta 
Komisja powinna dyskutować nad jej poparciem.  

Radny Sławomir Lasota powiedział, że chciałby wspólnie podyskutować na temat petycji i 
poznać opinie pozostałych radnych. Powiedział, że czuję się odpowiedzialny za to by w 
rozsądnym czasie zająć się petycją, która została skierowana do Rady Miasta Podkowa Leśna.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji omawiała 
petycje podczas posiedzenia i członkowie Komisji nie chcieli podjąć ostatecznej decyzji bez 
uzyskania wyjaśnień od Nadleśnictwa Chojnów. Spotkanie z przedstawicielami lasów 
państwowych ze względu na ciągłą niedostępność, odbyło się dopiero w dniu dzisiejszym. 
Autorzy petycji wyznaczyli sobie termin przekazania petycji do wyższych organów na koniec 
roku, lecz nie może to mieć wpływu na rzetelność pracy Komisji. Należy podjąć działania by 
las służył mieszkańcom i był w dobrym stanie.  

Radny Sławomir Lasota powiedział, że na spotkaniu z Nadleśnictwem Chojnów 
przedstawiona została ogólna prezentacja dot. lasu. Podczas spotkania Radny zadał pytanie 
ile hektarów lasu zostanie wycięte według obowiązującego planu, lecz nikt nie potrafił tego 
dokładnie określić.  

Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że zapisy planu urządzania lasu są ogólnodostępne dla 
osób zainteresowanych. W petycji nie ma informacji o tym skąd autorzy dokumentu 
posiadają wiedzę, że nadmierna wycinka lasu jest spowodowana przez przeznaczenie drewna 
na cele gospodarcze. Podczas spotkania z Nadleśnictwem nikt nie zdał pytania na jakie cele 
zostały wycięte drzewa, o których mowa w petycji. 

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że w petycji jest mowa jedynie o wycince 
drzew na cele gospodarcze i właśnie takiej wycince mieszkańcy chcą zapobiec. 

Przewodnicząca powiedziała, że Radni nie są w stanie zweryfikować z jakiego powodu drzewa 
zostały wycięte.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że w prezentacji przedstawionej przez 
Nadleśnictwo Chojnów było dokładnie pokazane na jakie cele były prowadzone dane wycinki. 
Wycinki były oznaczone odpowiednimi klasami. Pod wpływem różnych petycji lasy 
państwowe zmieniły klasę wycinki w Lesie Młochowskim i nie jest ona tak radykalna jak w 
przeszłości.  

Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że treść petycji jest jedynie opinią mieszkańców. Radni 
spotkali się z przedstawicielami Nadleśnictwa Chojnów w celu zasięgnięcia opinii drugiej 
strony. Poparcie petycji w zaproponowanym brzmieniu byłoby sprzeczne z wiedzą posiadaną 
przez Radnych po spotkaniu. Według informacji podanych na spotkaniu w Lesie 
Młochowskim nie są wycinane całe duże części lasu, lecz jedynie małe grupy drzew, które 
zacieniają dosadzane drzewa liściaste. Były przedstawiane konkretne miejsca i daty 
planowanej wycinki drzew. Petycja mówi jedynie o wycince drzew na cele gospodarcze, a nie 
o dobroci lasu, z którego chcą korzystać mieszkańcy. Powiedział, że chciałby by Rada Miasta 
przygotowała swoje stanowisko odnoszące się do Lasu Młochowskiego.  



Radny Sławomir Lasota powiedział, że Radni będą musieli ustosunkować się do petycji i 
powinni to zrobić w najbliższym czasie. Rada Miasta nie może lekceważyć petycji wniesionej 
przez grupę mieszkańców.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że w porozumieniu z autorami petycji, Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji chciała spotkać się z Nadleśnictwem Chojnów by otrzymać 
wyjaśnienia w kwestii poruszonej w petycji. Komisja chce rozpatrywać petycję mieszkańców 
w sposób przemyślany, rozsądny i merytoryczny. Ważne jest by mieszkańcy widzieli, że 
obecna Rada Miasta Podkowa Leśna w odpowiedni sposób radzi i podejmuje dobre decyzję, 
poparte rzetelnością, a nie emocjami.  

Radny Wojciech Żółtowski zaproponował przygotowanie stanowiska Radnych w kwestii 
poruszonych w petycji. Powiedział, że chce chronić las, lecz nie popiera petycji o całkowitym 
zakazie wycinki.  

Radny Sławomir Lasota powiedział, że przygotuje propozycję uchwały i prześle je pozostałym 
Radnym w celu zapoznania się i zgłoszenia uwag.  

Ad. 5) 

Przewodnicząca powiedziała, że Radni otrzymali sprawozdanie z działalności Policji na terenie 
Miasta Podkowa Leśna z okresu od stycznia do końca listopada 2021 r.  
Sprawozdanie zostało wyświetlone oraz odczytane. 
 
Radny Jacek Matłacz powiedział, że chciałby otrzymać zestawienie środków wydanych w 
poszczególnych miesiącach na godziny ponadnormatywne funkcjonariuszy policji i na 
nagrody. 
 
Radny Sławomir Lasota powiedział, że przedstawione w sprawozdaniach informację o ilości 
przestępstw w poszczególnych latach nie są zgodne.  
 
Skarbnik Miasta powiedziała, że przygotuje zestawienie ilości przepracowanych przez 
policjantów godzin. W bieżącym roku na nagrody zostało wydane 5.000 zł, a na służbę 
ponadnormatywną wydane zostanie 15.000 zł. 
 
Burmistrz Miasta powiedział, że w grudniu br. zaplanowane jest 116 godzin 
ponadnormatywnych policji, ze względu na większe ryzyko włamań i kradzieży przed 
świętami. Co do wyliczeń ilości przestępstw to należy dopytać przedstawicieli policji w jaki 
sposób są one liczone.  
 
Radna Dąbrówka Smolny zadała pytanie dot. godzin pełnienia służby. 
Burmistrz Miasta powiedział, że służba polega na pełnieniu 8 godzinnego dyżuru przez dwie 
osoby.  
 
Ad. 6) 

Radna Małgorzata Łaskarzewska zgłosiła wniosek mieszkanki o poprawę nawierzchni dróg 
gruntowych w Mieście. Zapytała, czy jest możliwość naprawy interwencyjnej drogi ul. Sarniej 
i ul. Jeża jeszcze w tym roku. 



Burmistrz Miasta odpowiedział, że ze względu na zimową aurę nie jest obecnie możliwe 
wykonanie naprawy dróg. Jeśli pogoda pozwoliłaby na naprawę interwencyjną to zostanie 
ona wykonana.  

Ad. 7) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.30. 

 

Protokół sporządziła Marta Niedzieska 

 
                                                                                                      

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 


